



REAL FEDERACIÓN ESPAÑOLA

CICLISMO



## JOSÉ VICIOSO SOTO

### President RFEC



*Dear colleagues:*

More than 20 years of experience in sports management and a distinguished career in the field of cycling have allowed me to reach the presidency of the Royal Spanish Cycling Federation. During all this time, my mission has been based on strategic planning, project management, legal advice and financial supervision, always oriented towards the development and promotion of the sport.

I started my career as a stagiare cyclist in the ONCE team and, over the years, I have specialised in the management and direction of sporting events, such as the Vuelta Ciclista Internacional a la Comunidad de Madrid, as well as in the organisation of international competitions and projects in other sports, such as equestrian and football.

I have a solid academic background, with a degree in Law and a Masters in Sports Law and International Law, which has allowed me to advise more than 30 professional athletes and sports organisations on legal and contractual matters. My experience has given me the ability to manage sponsors, develop strategic agreements and coordinate multidisciplinary teams, always with the aim of maximising benefits for both the athletes and the institutions involved.

Before assuming the presidency of the RFEC, I held key functions in the Spanish cycling federation structure, including my role as president of the Autonomous Cycling Federation of the Community of Madrid and vice-president of the Royal Spanish Cycling Federation. During these years, I promoted the growth of cycling at regional and national level, promoting initiatives for the development of young talent, the organisation of high-level events and the improvement of institutional management.

Currently, I have the honour of presiding over the Royal Spanish Cycling Federation (RFEC), from where I lead the transformation of cycling in Spain, focusing on the professionalisation of the sector, attracting sponsors and promoting development policies both in the field of high performance and in the grassroots categories and in women's cycling. My main objective is to consolidate the RFEC as one of the most influential sports federations in the country and to promote Spain on the international cycling scene.

My commitment to cycling and its development is absolute, and my mission is to guarantee a solid and sustainable future for this sport, strengthening its impact on society and consolidating its prestige at international level. That is why I am standing as a candidate for the UEC and UCI Management Committee and I would be delighted to have your support to work for a prosperous cycling.

*Very best wishes See you in Bratislava*

José Vicioso Soto

President Royal Spanish Cycling Federation



REAL FEDERACIÓN ESPAÑOLA

CICLISMO



*Chers collègues*

Plus de 20 ans d'expérience dans la gestion sportive et une carrière distinguée dans le domaine du cyclisme m'ont permis d'accéder à la présidence de la Royale Federación Española de Ciclismo. Pendant tout ce temps, ma mission a été basée sur la planification stratégique, la gestion de projets, le conseil juridique et la supervision financière, toujours orientée vers le développement et la promotion du sport.

J'ai commencé ma carrière en tant que cycliste stagiaire chez l'équipe pro ONCE et, au fil des ans, je me suis spécialisé dans la gestion et la direction d'événements sportifs, tels que la Vuelta Ciclista Internacional a la Comunidad de Madrid, ainsi que dans l'organisation de compétitions internationales et de projets dans d'autres sports, tels que l'équitation et le football.

Je possède une solide formation universitaire, avec une licence en droit et un master en droit du sport et en droit international, ce qui m'a permis de conseiller plus de 30 athlètes professionnels et organisations sportives sur des questions juridiques et contractuelles. Mon expérience m'a permis de gérer des sponsors, de développer des accords stratégiques et de coordonner des équipes multidisciplinaires, toujours dans le but de maximiser les bénéfices pour les athlètes et les institutions impliquées.

Avant d'assumer la présidence de la RFEC, j'ai occupé des fonctions clés dans la structure de la fédération espagnole de cyclisme, notamment en tant que président de la fédération autonome de cyclisme de la communauté de Madrid et vice-président de la fédération royale espagnole de cyclisme. Au cours de ces années, j'ai favorisé la croissance du cyclisme au niveau régional et national, en promouvant des initiatives pour le développement de jeunes talents, l'organisation d'événements de haut niveau et l'amélioration de la gestion institutionnelle.

Actuellement, j'ai l'honneur de présider la Fédération royale espagnole de cyclisme (RFEC), d'où je dirige la transformation du cyclisme en Espagne, en me concentrant sur la professionnalisation du secteur, en attirant des sponsors et en promouvant des politiques de développement tant dans le domaine de la haute performance que dans les catégories de base et dans le cyclisme féminin. Mon principal objectif est de consolider la RFEC comme l'une des fédérations sportives les plus influentes du pays et de promouvoir l'Espagne sur la scène cycliste internationale.

Mon engagement envers le cyclisme et son développement est absolu, et ma mission est de garantir un avenir solide et durable à ce sport, en renforçant son impact sur la société et en consolidant son prestige au niveau international. C'est pourquoi je me présente comme candidat au Comité Directeur de l'UEC et de l'UCI et je serais ravi d'avoir votre soutien pour œuvrer en faveur d'un cyclisme prospère.

*Bien cordialement On se voit à Bratislava*

José Vicioso Soto

Président Royale Federación Española de Ciclismo

**JOSÉ VICIOSO SOTO**

Président RFEC

